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               MORAVIČANSKÝ  ZPRAVODAJ  
Prosinec 2014 

Vážení občané, 
dovolte, abych Vám jménem zastupitelstva obce a jménem svým 
popřál příjemné prožití vánočních svátků, šťastný a spokojený rok 
2015 a k tomu dobré zdraví, rodinnou pohodu. Přeji nám všem 
klidnější atmosféru ve společnosti, v zaměstnání, méně shonu a 
stresu.  

Mám-li hodnotit uplynulý rok 2014, musím konstatovat, že byl klidnější oproti 

předcházejícím letům, kdy se v obci nepřetržitě budovalo a opravovalo 

prakticky od roku 2006, kdy byla započata rekonstrukce železničního koridoru 

Červenka – Zábřeh, při níž jsme si užili 3 roky intenzivních stavebních prací, 

budování nového mostu přes Třebůvku, kanalizace, hrázování, cyklostezka, 

zateplování školy a školky, nová stavební místa a kompletní rekonstrukce 

Nádražní ulice. V roce 2014 si užili hlavně občané Mitrovic, kde byla v druhé 

polovině roku zrekonstruována komunikace s točnou včetně odstavných míst. 

Tato část naší obce si v minulosti zažila zdaleka nejvíc nepříjemností hlavně 

při povodni v roce 1997 a myslím, že si bezesporu její občané zasloužili 

dokončit vše potřebné pro klidný a spokojený život. Rekonstrukce 

komunikace je jakési završení snahy toho dosáhnout. V Moravičanech 

proběhla rekonstrukce mariánského sloupu, přemístění kříže u komunikace na 

Mohelnici v souvislosti s výstavbou polních cest v této části katastru. V areálu 

bývalého UP závodu byla dokončena přestavba a zahájena výroba ve velmi zdařilém komplexu firmy Logaritma  Mohelnice, která 

kromě toho, že vrátila do obce průmyslovou výrobu a pracovní příležitosti, ale i změnila pohled na obec při vjezdu do Moravičan. 

Věřím, že to není ojedinělý projekt a podaří se i na opačnou stranu komunikace přilákat investory. Přispět k tomu může výstavba 

hrází a vyjmutí ze záplavové oblasti i budování přípojky elektřiny (vysokého napětí), která jako jediná inženýrská síť 

v průmyslové zóně není. Pokud se zmiňuji o záplavové oblasti, očekáváme, že s. p. Povodí Moravy v nejbližší době podá žádost 

na Krajský úřad o změnu záplavového území, mimo jiné i v naší obci včetně Mitrovic.  V roce 2014 se konalo velké množství 

společenských a kulturních akcí, které pořádala obec a spolky i skupina občanů, velmi aktivní byla činnost knihovny. Všem patří 

naše poděkování a prosba, aby ve své činnosti pokračovali ku prospěchu občanů obce i prezentace Moravičan v okolí. V letošním 

roce jsme museli zprovoznit a vybavit třetí třídu v naší škole. Počet žáků překročil 40 a v dalším roce očekáváme kolem padesáti 

dětí. I z těchto důvodů se ve škole započaly provádět vnitřní úpravy a o prázdninách 2015 proběhne rekonstrukce sociálních 

zařízení pro děti. I v tomto roce obec využívala možnost získání finančních prostředků formou dotací. Obdrželi jsme příspěvky od 

Olomouckého kraje na hasiče a opravu mariánského sloupu 25 tis. Kč, od ministerstva pro místní rozvoj 146 tis, taktéž na opravu 

Mariánského sloupu a nejvíce finančních prostředků plynulo na zaměstnanost v rámci zřízení pracovních míst na veřejně 

prospěšné práce a společensky účelné pracovní místo, a to v částce okolo 600 tis. Kč. 

Rok příští se zastupitelstvo rozhodlo vyplnit přípravami na nové období dotací, které by mělo začít výzvami koncem roku 2015. 

Za prvé budeme ještě doplácet firmě Modos Olomouc část nákladů za rekonstrukci komunikace v Mitrovicích, ale hlavně chceme 

připravit projekty pokud možno do realizačního stádia, abychom mohli reagovat na vyhlášení dotací. Naší obce se mohou týkat 

dotace v rámci 4. celorepublikových operačních programů, projektů Olomouckého kraje, tak zvaných ITI programů, či 

prostřednictvím MAS Mohelnicko.  K dispozici snad budou i národní programy některých ministerstev či kraje. Proto bylo 

schváleno zadání vypracování projektů na revitalizaci návsi v Moravičanech, návsi v Doubravici, komunikace u základní školy, 

opravy části odlehčovacího toku, nové lávky přes řeku u kostela či příprava na výstavbu 14 rodinných domů na Farofě.  Některé 

drobné věci jako sociální zařízení ve škole, úpravy vytápění v přízemí Obecního úřadu, oprava pomníku v Doubravici včetně 

okolní zeleně, zateplení části obecního úřadu a některé další jsou již projekčně připraveny. Také spolky nechtějí zůstat pozadu, a 

tak se Sokolové rozhodli zadat projekt na částečnou rekonstrukci sokolovny a doufáme, že pozadu nezůstane i římskokatolická 

farnost se svým areálem a zahradou u kostela. V roce 2015 se spustí pozemkové úpravy katastrálního území Doubravice a 

následovat by měl nový územní plán obce. Případné další náměty by měl přinést plán rozvoje obce na období 2015- 2022, který 

budeme připravovat hned začátkem roku. Vzhledem k tomu, že se již objevují „zaručené informace“ ohledně návrhu rekonstrukce 

návsi v Moravičanech, rád bych se zmínil o základních věcech s tímto spojených. Obec uzavřela smlouvu s Regionální agenturou 

pro rozvoj Střední Moravy na vypracování dokumentace pro územní řízení, které musí nejdříve proběhnout. Na 50% úhradu 

nákladů spojených s tímto projektem obdržela obec grant od této agentury. Stejná organizace nám prováděla projekční práce na 

cyklostezku a rekonstrukci nádražní ulice. Tam se také podílel Olomoucký kraj, protože komunikace a pozemky pod ní jsou 

krajské.  Úplně stejný postup, jako při této stavbě, nás čeká i při přípravě rekonstrukce návsi. Obec potřebuje k rekonstrukci návsi 

nejdříve rekonstrukci průtahu silnice III/4441, jejímž majitelem, tj. Olomouckým krajem, a potom může pokračovat ostatními 
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věcmi, jako jsou chodníky, zeleň, mobiliář, parkoviště a vjezdy.  Rozsah rekonstrukce byl stanoven od mostu u Třebůvky na 

začátek obce od Mohelnice cca 50 m za připojení cyklostezky, odbočka k Lošticím po školní ulici, uličku ke škole a cca 40 m 

úsek výjezdu z části obce Hliníky.  Hlavní zásadou, kterou má projekt splňovat, je zachování rázu návsi s respektováním současné 

zeleně a zařízení, to jsou především dvě řady hrušní, lípa před Kašparovými zeleň u pomníků, umístění zastávek autobusů, již 

existující parkovací plochy.  Dále požadavek na začlenění jízdních pruhů pro cyklisty do tělesa komunikace, aby se cyklisté 

přestali pohybovat po chodnících a v této návaznosti návrh na zúžení případně posunutí chodníků. Zatím proběhly konzultace se 

Správou silnic Olomouckého kraje, a to v pátek 5. 12. 2014. Projektant potřeboval předběžné stanovisko k připravované 

dokumentaci, aby posléze nebyly problémy při schvalování. Právě záležitosti spojené s komunikací jako je povrch, šířkové 

uspořádání vozovky a pruhů pro cyklisty v návaznosti na budoucí majetkové vypořádání obce a kraje, rozsah údržby krajem a 

obcí, změna v přednosti v jízdě, autobusový záliv, přechody pro chodce a místa pro přecházení, napojení místních komunikací, 

zpomalovací ostrůvky, jsou alfou a omegou rekonstrukce návsi a tam budeme muset respektovat stanoviska majitele komunikace, 

pokud od něho chceme provedení rekonstrukce. V této souvislosti bych ještě rád uvedl, že obec zaslala do projektových námětů 

Olomouckého kraje návrh na zařazení rekonstrukce silnice  III. tř. z Mohelnice na konec Doubravice a z Moravičan do Loštic, a to 

na výzvu kraje k předkládání návrhů pro financování z Evropské unie. Náš záměr rekonstrukce návsí v Doubravici a 

Moravičanech tomu jde naproti. Nerad bych proto zúžil takto nastartovaný proces širokého rozsahu pouze na otázku povrchu části 

průtahu, a to dlažební kostky či asfalt. S předběžným stanoviskem správy silnic bylo na pracovní schůzce seznámeno 

zastupitelstvo a po obdržení první části dokumentace bude prostor pro seznámení veřejnosti a diskuzi. Nechci v této chvíli 

odhadovat náklady ze strany obce či kraje, ale pro srovnání jen krátce - komunikace nádražní: kraj cca 10 mil Kč, obec cca 4 mil. 

Kč. Vzhledem k záměru výše uvedenému to bude min. dvojnásobek. Věřím, že jsme schopni se shodnout na řešení a předložit 

kraji projekt, který bude podporovat i on a společně se uskuteční. Naším záměrem je zahájení akce nejpozději v roce 2017. Trochu 

jiná je situace v Doubravici, kde zatím bylo zahájeno projektování té části návsi, která je v majetku obce a tudíž pokud budou 

finance, můžeme pracovat. V Moravičanech potřebujeme partnera, a tím je vlastník komunikace.                                                                                                                                                                                  

                                                                                                                                                         Starosta obce 
Výpis z usnesení ustavujícího zasedání zastupitelstva obce ze dne 6. 11. 2014.  Zastupitelstvo schválilo: 

 Člen zastupitelstva bude dlouhodobě uvolněn pro výkon funkce starosty 

 zastupitelstvo zvolilo starostou obce Antonína Pospíšila, místostarostu obce Mgr. Naděždu Pytlíčkovou 

 Zřízení kontrolního a finančního výboru zastupitelstva s počtem členů 3 

 Předsedou kontrolního výboru byl zvolen Jaroslav Králíček a členy Jiří Hroch a Karel Červinka 

 Předsedou finančního výboru MDDr. Olga Sultusová a členy Ivo Fučík a Tomáš Horák 

 Předsedou kulturní komise Mgr. Radka Adamcová a předsedou sociální komise Vladimíra Labudová  

 Měsíční odměny neuvolněným členům zastupitelstva obce podle nařízení vlády č.37/2003 Sb. v platném znění s 

platností od 6. 11.  

 Schvaluje starostu obce Antonína Pospíšila jako zástupce obce na valné hromady společnosti Vodohospodářské 

společnosti Šumperk a.s. na období let 2014-2018. 

 Schvaluje smlouvu o poskytnutí příspěvku na zajištění dopravní obslužnosti Olomouckého kraje. 

Výpis z usnesení 2 zasedání zastupitelstva obce dne 16. 12. 2014. Zastupitelstvo mimo jiné schválilo: 

 Přednesený návrh rozpočtu na rok 2015 v členění: příjmy: 15. 323 000,- Kč, výdaje 13.689.000,- Kč, 

financování – 1.634.000 

 Rozpočtové opatření 

 Vyřazení majetku obce v hodnotě 102.501,-Kč, PO Základní škola v hodnotě 37 835,- Kč a PO Mateřská škola 

v hodnotě 6377,- Kč 

 Dodatek č. 2 k zřizovací listině PO Základní škola Moravičany, okres Šumperk 

 Poplatky dle platné OZV 1/2013 o místním poplatku za provoz systému shromažďování, sběru, přepravě, 

třídění, využívání a odstraňování komunálních odpadů v nezměněné výši na rok 2015 tj. 200,- Kč za osobu a rok 

 Poplatek ze psů na rok 2015 ve stejné výši jak v roce 2014 dle OZV 2/2011 

 Sazba stočného na rok 2015 v částce 44,-Kč/ 1 m3 včetně DPH 

 Darovací smlouvu mezi obcí a Svazkem obcí Mikroregion Mohelnicko ve věci převodu stavby a vybavení 

dětského hřiště v Moravičanech na parcele č. 328 v souvislosti s ukončením udržitelnosti projektu ROP Střední 

Morava 

 Přijetí majetku investice SPÚ, vybudovaných polních cest C1, C8 a C9 dle schváleného plánu společných 

zařízení Komplexních pozemkových úprav v k. ú. Moravičany 

 Nájemní smlouvy na pozemky obce 

 Limit finančních prostředků z rozpočtu roku 2015 na příspěvky a dotace pro místní spolky, charitativní, sociální 

nebo jiné účely dle schválených pravidel ve výši max. 250 tis. Kč 

 Plán akcí na rok 2015 takto:  

1. Oprava pomníku padlých na návsi v Doubravici včetně okolní zeleně 

2. Zadání projektů na rekonstrukci lávky přes Třebůvku 

3. Zadání projektu na výstavbu sítí a komunikací pro 14 RD Farof 

4. Zadání projektu pro stavební povolení na rekonstrukci návsi v Moravičanech 

5. Běžná údržba odlehčovacího toku 

6. Rekonstrukce sociálního zařízení pro žáky v ZŠ Moravičany 

7. Dostavba skladu obce v Hliníkách 

8. Mycí centrum ve školní jídelně, součásti PO MŠ Moravičany 
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 Zřízení sociální a kulturní komise obce, a jejich obsazení  

 Zřízení pracovního místa na dobu neurčitou u obce a uzavření pracovní smlouvy s paní Miloslavou Kučerovou 

Celé znění usnesení je vyvěšeno na internetových stránkách obce.  

 

Okénko do dějin naší obce - 100let od začátku 1. světové války - III. část 
 

Rychle letí účty valné, rychle letí větru hnutí, nejrychleji však letí, dálné milé vzpomenutí.                Jan Homolák 

 

Vážení čtenáři, jak jistě každý z nás dobře ví, blíží se doba Vánoc. A proto se i prosincové okénko do dějin naší obce bude 

věnovat souvislostem mezi 1. světovou válkou a těmito nádhernými svátky. Co to vlastně jsou ty Vánoce? Kde se vzaly? A proč 

je slavíme? Každého z nás už to alespoň někdy v životě napadlo. Vánoce znali lidé již v 7. století, avšak takové Vánoce jako 

máme dnes, přicházejí až z novější dobou. Je pravda, že se od té doby mnohé změnilo, ale to podstatné zůstalo. I přes několik 

stovek až tisíc let v nás zůstal ten hlavní symbol Vánoc, a to Ježíš Kristus, jiným slovem také Ježíšek. Po narození Ježíše Krista 

křesťané začali slavit Vánoce jako nejdůležitější svátek v roce, protože se narodil právě Ježíšek. Všichni ho známe různě 

vyobrazeného v betlémě v jesličkách vystlaných senem. Postupem času se tyto svátky rozšířily i mezi nekřesťany, takže 

v jednotlivých zemích vznikly specifické tradice, jako je třeba u nás zdobení vánočního stromku, rozdávání dárků, zpívání koled, 

příprava slavnostní večeře, pečení cukroví a další zvyky. Tyto svátky se rozšířily do celého světa. Příkladem této oslavy nám 

může být samotný americký Santa Claus nebo Otec Vánoc, Děda Mráz a Vánoční skřítci. Ale přiznejme si, že nejkrásnější tradici 

máme tady u nás v Česku, protože tím nejstarším a nejkrásnějším symbolem Vánoc je právě Ježíšek. Proto je nutné, abychom si 

tento krásný přirozený zvyk zachovali nejen pro nás, ale i pro další generace. Myslím, že by to byla vážně škoda, kdyby naše 

typické české Vánoce nahradil nějaký umělý Santa Claus. Vraťme se ale k našim legionářům z Moravičan o sto let zpátky. 

Tentokrát se budeme věnovat Janu Homolákovi z Moravičan. Jeho vzpomínky na tvrdý život na Sibiři pečlivě zapisoval do 

deníku a dnes je můžeme číst v knize od H. Jarmarové: Můj 

dědeček byl legionář.    Jak prožíval Vánoce Jan Homolák  před 

sto lety: Píše se konec roku 1914. Blíží se Vánoce a s nimi i 

sibiřská zima. Teploty v prosinci sahají k -40°C. Máme zrovna 24. 

prosince. Dnes je Štědrý večer. Se smutkem a touhou vzpomínám 

a svůj domov a všechny milé. Tady v Rusku ho oslavujeme 

kouskem ryby a douškem sodovky. Boží hod 25. prosince a 

svatého Štěpána 26. prosince slavíme jen v duchu. Tady na Sibiři 

máme pouze obyčejný všední den a po oba dny pracujeme. Já 

válcuji vlnu na papuče a společně řežeme dříví. Všechno záleží na 

tom, jestli tuhle zimu vůbec vydržíme. Stravy dostávám málo a 

jediné, čím můžu zahnat hlad, je kus černého chleba za 3 kopějky 

(nižší měna v Rusku). Vzpomínám na hojné zásoby koláčů, 

jitrniček, masa a chleba v drahé domovině a dělám sobě marné 

chutě. Z doby vánoční se nenápadně přibližuje i úplný konec roku 1914. Dnes je Silvestr, tudíž 31. prosince. Přání Jana Homoláka 

pro rok 1915 bylo: „Dej Bůh, aby byl šťastnější a veselejší, nežli ten minulý.“ V duchu zasílal mnoho a mnoho srdečných 

blahopřání všem milým z dálné Sibiře na milou Moravěnku, do milých Moravičan. Vpravo na obrázku můžeme vidět, jak vojáci a 

legionáři slavili Vánoce na frontách v roce 1914. My máme ten dar, že můžeme být mezi těmi nejbližšími a můžeme být tady 

doma, v našich Moravičanech nebo i jinde. Prostě tam, kde máme domov. Určitě to nebylo jednoduché trávit Vánoce někde 

v cizím prostředí sibiřské tajgy. Tímto bych chtěl zavřít naše téma 100 let od začátku 1. světové války a postoupit v našich 

dějinách a historii dál. Doufám, že se i vám čtenářům toto téma líbilo. 

                                              Tomáš Adamec ve spolupráci s Jaroslavem Kunstfeldem 

Milí obyvatelé Moravičan!  
Rok se nám pomalu blíží ke konci a před námi se otvírá období, které máme všichni od útlých dětských let velmi rádi. Je to 

období, které nás všechny dělá bližšími a lidštějšími, kdy více otvíráme své srdce, abychom v něm našli pravou lásku - navenek 

vyjadřovanou v malých obdarováních. V těchto dnech si také vyměňujeme pozdravy: „Veselé Vánoce! Šťastné a veselé svátky!“ 

Snažme se, aby tyto pozdravy ani v dnešní společnosti neztratily svůj duchovní význam, aby tyto Vánoce nebyly jenom svátky, co 

se týká vnějšího aspektu, ale aby se dotkly hloubky lidského srdce. Samozřejmě, všechny vnější znaky Vánoc jsou hezké a 

důležité – pokud nás neodvádějí od skutečného smyslu prožívání Vánoc, tedy od smyslu posvátného a křesťanského – aby naše 

radost nebyla jenom povrchní, ale opravdová a hluboká. Ve Vánoční liturgii nás Církev uvádí do velikého tajemství vtělení. 

Vánoce nejsou jenom výročím narození Ježíše: to si také připomínáme, ale důležitější je slavit Tajemství, které se dotklo a 

neustále se dotýká celé lidské historie: Sám Bůh přišel, aby přebýval mezi námi. Evangelista Jan to vyjádřil slovy: „A slovo se 

tělem stalo a přebývalo mezi námi. A my jsme uviděli jeho slávu, slávu, jakou má od Otce jednorozený Syn, plný milosti a 

pravdy.“ – stal se skutečně jedním z nás. Je to tajemství, které se vztahuje na naši víru i na naši existenci. Někdo by se mohl 

zeptat:,,Je možné, abych tuto událost prožil dnes, tak časově vzdálenou od okamžiku, kdy se stala? Jak můžu mít účast na 

narození Božího Syna, které se uskutečnilo před dvěma tisíci roky?‘‘ 

Narození Božího Syna překračuje ohraničení času a prostoru: stává se vždy aktuální a současnou událostí, která má ambici 

proměňovat můj život. Záleží jenom na mne, jestli jí otevřu své srdce a dovolím jí přebývat - „existovat“  

v mém životě. Vzpomeňme si v této souvislosti na jiný výrok Ježíše Krista: „Kde je tvůj poklad, tam je i tvé srdce.“ Jak dnes 

naříkám, že má Bůh tak málo místa v naší společnosti, že lidé jsou k sobě nějak zlí, položím si zároveň upřímnou otázku, zda má 

tento Bůh místo v mém srdci? Jaký poklad mám ve svém srdci? Jaké hodnoty vyznávám? Kdo, nebo co mi ho zaplňuje? Bůh má 

ambici tvé srdce zaplnit a darovat ti tak vzácný dar pokoje. To je neoddělitelný dar vánočních svátků. Jenom tehdy budou vánoce 
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skutečně šťastné a veselé, když zároveň bude mé srdce pokojné. Pokoj, který nemůžeme vnímat jenom jako vnější a hmotnou 

hodnotu, ale jako vnitřní stav mého srdce, ve kterém nikdy nechybí hodnoty lásky a smíření, vyjádřené slovy: miluji tě a odpusť 

mi. A to jsou dary a hodnoty, které nám i v dnešní době velikého pokroku často schází. Rád bych zdůraznil především tyto 

hodnoty, protože dnešnímu člověku, člověku „citlivému“ na to, co je empiricky dokazatelné, způsobuje stále větší potíže otvírat 

horizonty a vstupovat do světa svého bližního, který žije vedle něho, a tím nemůže nazřít ani do světa Božího. „Jak můžeš 

povědět, že miluješ Boha, kterého nevidíš, když nemiluješ svého bližního, kterého vidíš.“ Věčnost Božího Syna vstoupila do 

ohraničení prostoru a času, aby nám „dnes“ umožnila setkání s Ním. Aby nám dnes to věčné dnes umožnilo objevit pravé 

hodnoty, které nás navzájem dělají lidštějšími a lepšími.  

Drazí Moravičané,  přejí vám za sebe i naši farní komunitu požehnané dny adventního období a šťastné a veselé Vánoční 

svátky.                                                                                                                                                            o. Miroslav Obšivan, CM 

 

Mikroregion má smysl, posuďte sami 
Mikroregion Mohelnicko byl před patnácti lety založen za účelem spolupráce obcí a řešení 

problémů přesahujících rámec a možnosti jednotlivých obcí. Tomuto účelu odpovídají i 

realizované aktivity. Příkladem může být celá řada projektů, které pomohly zvýšit životní 

úroveň obyvatel v obcích mikroregionu. V uplynulých letech bylo využito dotací z Programu 

rozvoje venkova, které poskytuje Olomoucký kraj. Zpočátku byly dotace využívány na 

podporu společenských akcí mikroregionu, které si během let získaly svoji tradici a nyní je již mikroregion každoročně realizuje a 

hradí ze svého rozpočtu. V roce 2011 byla z téže dotace pořízena drobná mechanizační technika (sekačky, žací traktory, 

křovinořezy…), která je nezbytná pro zajištění příjemného životního prostředí v obcích. V roce 2012 byla dotace využita pro 

nákup patnácti nůžkových stanů. Červené skládací stany se znakem dané obce znáte ze společných akcí mikroregionu. Výše 

uvedené dotace se vždy pohybovaly v řádu statisíců korun. Řádově v milionech korun můžeme počítat dotace, které mikroregion 

získal z fondů EU. Na projekt „Mikroregion pro nejmenší – dětská hřiště“ se podařilo získat dotaci z Regionálního operačního 

programu Střední Morava. Pěkná a bezpečná dětská hřiště s dřevěnými herními prvky byla postavena v Klopině, Pavlově, 

Moravičanech a Lošticích. Zatím poslední dotace byla v letošním roce získána z Operačního programu Životní prostředí. Šest obcí 

mikroregionu v rámci projektu „Separace bioodpadů v Mikroregionu Mohelnicko“ pořídilo kompostéry a drtiče větví, jak pro 

domácnosti, tak pro veřejnou zeleň. Výhodou společných projektů jsou finanční úspory na pořízení projektové dokumentace a 

také společné a koncepční řešení problémů v území, což některé z dotačních programů oceňují bonusovými body při hodnocení a 

výběru projektů. Informace o dění v mikroregionu a pozvánky na akce mikroregionu i jednotlivých obcí najdete na webových 

stránkách www.mikroregionmohelnicko.cz.                                                                    Jitka Macháčková, manažer Mikroregionu 

 

Základní škola Moravičany 
Vážení občané, rodiče, milé děti, opět přichází čas hodnocení uplynulého roku. Škola v roce 2014 prodělala mnoho výrazných 

změn, jak v o oblasti personální, tak v oblasti materiální. Snahou bylo nejen všeobecné zvýšení úrovně kvality vzdělávání žáků, 

ale i zlepšení pracovního prostředí školy. Troufáme si říci, že se nám mnoho úkolů v těchto oblastech podařilo splnit. V příštím 

roce nás však čekají další plány, které nám mají naši školu opět zkvalitnit. Doufáme, že se všem dětem bude ve škole i nadále 

dařit v jejich práci i v zábavě. Základní škola Moravičany přeje všem občanům krásné prožití Vánoc, mnoho štěstí, zdraví a 

pohody v roce 2015.                                                                                                          Mgr. František Bek, ředitel ZŠ Moravičany 

 

Mateřská škola Moravičany 
Nedávno jsme zahajovali nový školní rok a vítali nové děti, uteklo to jako voda, a je tu krásný adventní čas, plný očekávání a 

chystání se na vánoční svátky. Předškoláci navštívili místní knihovnu, aby si s paní knihovnicí Ivou Fučíkovou udělali hezké 

předvánoční dopoledne a také se zúčastnili v základní škole,,čertování“. Děti též navštívil ve školce Mikuláš a obdaroval je 

sladkostmi. Ale nejen děti byly obdarovány. Protože jsme školka zaměřená na ekologickou výchovu, dali jsme na školní zahradu 

ptáčkům krmítka se spoustou dobrot a nyní je společně pozorujeme a máme z nich velkou radost. Celou školku jsme si krásně 

vánočně vyzdobili a nyní čekáme, kdy nám Ježíšek nadělí stromeček a pod něj dárečky. Za celý kolektiv MŠ, přeji všem krásný 

adventní čas, veselé Vánoce a šťastný nový rok 2015.                                                                   Renata Tilscherová, ředitelka MŠ 

 

Zprávičky z knihovny 
V měsících září až listopad jsme v knihovně opět uspořádali několik akcí.  Pro větší i malé děti to byly různé soutěže, ve kterých 

vylosovaní výherci vždy obdrželi drobné ceny. Každou poslední sobotu v měsíci probíhalo tradiční čtení pro nejmenší. 

V listopadu jsme uspořádali oblíbené čtení Babičky a dědečkové čtou dětem, tentokrát byly na programu pohádky o zimě, 

předvánočním a vánočním čase. Chtěla bych poděkovat babičkám a dědečkům paní M. Macháčkové, paní V. Pospíšilové, paní D. 

Klocové, paní B. Wiedermannové, panu J. Macháčkovi, panu O. Klemšovi a panu A. Pospíšilovi za jejich čtení. Pro všechny 

věkové kategorie proběhlo Herní odpoledne deskových her. V sobotu 29. listopadu byl celostátní svátek Den dětské knihy. Děti si 

na oslavu upekly Krtkův dort, který potom samozřejmě celý spořádaly, nechyběly ani rychlé špunty. Druhá část odpoledne byla 

ve znamení her a soutěží. Jako každoročně jsme první prosincovou sobotu v knihovně pekli a zdobili perníčky a zdobili vánoční 

stromeček. Při této akci pomáhala paní Kateřina Smékalová, které tímto děkuji za spolupráci. V neděli 7. prosince proběhla 

beseda s paní Bohumilou Spisarovou, autorkou knihy Vaše Dana Medřická. Podvečer plný příjemného a zajímavého vyprávění    

z osobního a pracovního života slavné herečky paní Spisarová prokládala filmovými ukázkami. O audiovizuální zajištění celé 

akce se staral pan Ondřej Klemš, za což mu velmi děkuji.   Děti z naší knihovny se podílely na výrobě ozdob obecního vánočního 

stromečku.  Poděkování patří Barunce Havlíčkové a Markétce Navrátilové, které za výrobu knižní záložky získaly druhé místo 

v celostátní soutěži a obdržely výhru knihu Nápady pro volný čas, kterou věnovaly jako dar do naší knihovny, aby i ostatní čtenáři 
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mohli tuto knížku využívat. Všechny, kteří ještě nejsou čtenáři naší knihovny, jsou mezi nás srdečně zváni. Určitě v knihovně 

najdou knihu, která je potěší.  Běžná otevírací doba knihovny je každý čtvrtek od 15,30 do 20 hodina a každou sobotu od 9 do 11 

hodin. Ráda bych poděkovala všem zaměstnancům našeho obecního úřadu za vstřícnost a ochotu ve vztahu ke knihovně. Myslím 

si, že takto dobře to nefunguje všude a i díky nim je naše knihovna příjemným kulturním koutkem. Otevírací doba knihovny  

o vánočních svátcích: čtvrtek 25. 12 2014 – zavřeno, sobota 27. 12. 2014 otevřeno od 9 do 11 hodin, čtvrtek 1. 1. 2015 – zavřeno, 

sobota 3. 1. 2015 otevřeno od 9 do 11 hodin. Všem přeji krásné prožití vánočních svátků a v novém roce hodně zdraví, štěstí a 

pohody.                                                                                                                                                    Ivana Fučíková – knihovnice 

 

Naši jubilanti: 
V měsících říjnu až prosinci 2014 oslavili a oslaví svoje významná životní výročí tito naši občané: 

 

František Dokoupil                           Moravičany            80 

Matylda Hennerová                          Moravičany            80 

Drahuše  Válková                             Moravičany            83 

Bohumila Ambrožová                      Moravičany            85 

Marie Hanišová                                Moravičany            89 

Ludmila Vavroušová                        Moravičany            83 

Alžběta Mlynářová                           Doubravice            87 

Alois Pokorný                                   Moravičany           80 

Anna Kovářová                                 Doubravice            83 

Alena Richterová                              Moravičany           84 

Helena Horčičková                           Moravičany           80 

Karel Pichler                                     Doubravice           83      

Božena Unzeitigová                          Doubravice           81 

Jiřina Kuntsfeldová                           Moravičany          80 

Božena Veselá                                  Mitrovice              83 

Antonín Berka                                   Moravičany          83 

 

Blahopřejeme jubilantům k jejich významnému 

životnímu výročí a do dalších let přejeme pevné 

zdraví, pohodu a mnoho spokojenosti.  
                 

                   
                                 

 

Navždy nás opustili: 

Paní Irena Vykydalová,  Moravičany, nedožitých 88 let 

Paní Ludmila Vytřísalová,  Doubravice, 71 let 

 Hlubokou  soustrast pozůstalým, zemřelí 

zůstanou  trvale v našich vzpomínkách. 

 

Kultura v Moravičanech 
Kulturní komise obce děkuje všem občanům, kteří se zájmem navštěvují pořádané akce. Rádi bychom přivítali Vaše názory, o 

který druh kulturních akcí máte zájem - koncerty, divadla. Své nápady můžete předat na obecním úřadě nebo zaslat emailem. 

Poslední kulturní akce v tomto roce proběhla v sobotu 13. 12. 2014 v místní sokolovně. Ten, kdo se koncertu účastnil, načerpal 

krásnou vánoční atmosféru a odnesl si ji s sebou v podobě nádherných tónů adventně-vánočních koled a písní. Pohodovým 

večerem nás provedl pěvecký sbor Bernardini z Břidličné a místní vokální skupina Addams Family. Přejeme všem krásné vánoční 

svátky prožité v rodinném kruhu a do nového roku 2015 všem hodně zdraví, štěstí lásky.                                                              

                                                                                                                                           Za kulturní komisi Mgr. Radka Adamcová 

 

Nové změny v povolování kácení dřevin 
Od listopadu 2014 je v účinnosti nová vyhláška, která upravila vyhlášku č. 189/2013 Sb., o ochraně dřevin a povolování jejich 

kácení, vydanou v loňském roce. Zásadní změnou je zrušení ustanovení definujícího pozemek „zahrada“, na němž bylo umožněno 

kácení dřevin bez povolení orgánů ochrany přírody (v našem případě Obecního úřadu). Nově bylo zavedeno ustanovení, které 

umožňuje kácet bez povolení orgánu ochrany přírody ovocné dřeviny rostoucí na pozemcích v zastavěném území evidovaných 

v katastru nemovitostí jako druh pozemku zahrada, zastavěná plocha a nádvoří nebo ostatní plocha se způsobem využití zeleň. Pro 

ostatní dřeviny s obvodem kmene větším než 80 cm ve výšce 130 cm nad zemí bude nutné povolení. Uvedené výjimky však 

neplatí pro dřeviny, které jsou součástí významného krajinného prvku nebo stromořadí. Znění vyhlášky č. 189/2013 Sb.,  

v platném znění lze dohledat na adrese: Https://portal.gov.cz/app//z                                                        pracovníci obecního úřadu 

 

Informace ze Sokola 
Cvičení v Sokole probíhá ve cvičebních hodinách dle rozpisu, který najdete ve vývěsce na sokolovně. V září jsme uspořádali 

turistický výlet do Jeseníků. Vlakem jsme jeli do Branné odkud jsme se vydali naučnou stezkou Pasák. I díky překrásnému počasí 

se nám výlet vydařil, byla to moc příjemná procházka. V říjnu se naše jednota podílela na pořádání výročního koncertu skupiny A. 

M. Úlet a jejich hostů. Děkuji všem, kteří se za Sokol podíleli na organizaci akce. Všichni, kdo občas něco takového pomáháme 

zorganizova, víme, jak je to náročné. V sobotu 7. února 2015 ve 20 hodin se bude konat Sokolský společenský ples, na který jste 

všichni srdečně zváni. Chtěla bych poděkovat všem cvičitelům za celoroční práci v oddílech a členům výboru za práci pro 

fungování naší sokolské jednoty. Chtěla bych poděkovat vedení obce za spolupráci a podporu. Všem členům Sokola a všem jeho 

příznivcům přeji příjemné prožití vánočních svátků a v novém roce hlavně hodně zdraví a vzájemného porozumění.  

                                                                                                                                                          Ivana Fučíková-starostka Sokola 

https://portal.gov.cz/app/z
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Sociální komise  

V pátek 3. října 2014 se konalo tradiční setkání seniorů. Vystoupily děti ze Základní školy v Moravičanech a pěvecký sbor 

Carmen. Dne 6. prosince 2014 se konalo „Rozsvícení vánočního stromu“ v Doubravici s Mikulášem, andělem a čerty a 

v kulturním domě byly připraveny pro děti hry s nadílkou.  Krásné prožití svátků vánočních a v novém roce hlavně zdraví a 

pohody všem občanům přejí členky sociální komise.  

 

Vážení občané, 
členové sboru dobrovolných hasičů Moravičany Vám děkují za podporu v letošním roce a přejí Vám do nového roku zdraví, štěstí 

a rok bez mimořádných událostí, které pomáháme řešit jak v obci, tak i mimo obec. Naši členové vykonávají své povinnosti pro 

obec v rámci členství v jednotce sboru dobrovolných hasičů obce a činnost ve svém spolku, Sboru dobrovolných hasičů. V roce 

2014 jsme se úspěšně účastnili soutěží v požárním sportu okrsku, sami jsme uspořádali tradiční soutěž v srpnu a poprvé noční 

soutěž v červnu. V naší obci proběhl nácvik dálkové dopravy vody za účasti všech sborů z okrsku. Mnoho práce naši členové 

odvedli na úpravách venkovního areálu na hřišti v Moravičanech a teď koncem roku jsme dokončili práce na vnitřních úpravách 

v naší hasičské zbrojnici. Připravujeme se tak na rok 2015, kdy proběhnou oslavy kulatého výročí trvání našeho sboru.  

 Za SDH Tomáš Horák 

Obec Moravičany děkuje zasahujícím členům SDH Moravičany za pomoc při záchraně zraněného člověka, kterého 

pomohli vyhledat v lese Doubrava a dopravili k lékařskému ošetření. Zásah se uskutečnil 1. října 2014 v podvečerních 

hodinách. 

 

Aktuality:                                    
 Obecní úřad bude uzavřen od úterý 23. prosince 2014 do pátku 2. ledna 2015 

 Sběrný dvůr bude otevřen ve dnech 23., 27., 29. - 31. prosince 2014, dále 2. a 3. ledna 2015 vždy od 8.00 do 15.00 hod, 

v sobotu 27. 12. a 3. 1. od 9,00 do 11,00 hod.  

 POZOR!!!!!!!  Svoz popelnic se uskuteční V PRAVIDELNÉM TERMÍNU VE STŘEDU NA ŠTĚDRÝ DEN 

RÁNO. Radíme připravit popelnice 23. 12. večer 

 Otvírací doba betlému v Lošticích u Benešů bude denně od 1. 12. 2014 do 6. 1. 2014 od 14:00 do 18:00 hod., a to včetně 

svátků, sobot a nedělí.  

 Unikátní Mohelnický betlém bude otevřený pro veřejnost ve dnech 25., 26., 28. 12., dále 1. a 4. 1. 2015 vždy od 11,00 do 

12,00 a od 13,00 do 18,00, ve dnech 27., 29., 30. a 31. 12., dále 2., 3., 5. a 6. 1. 2015 vždy od 10,00 do 12,00 a od 14,00 

do 17,00 hodin. Dále bude přístupný až do Hromnic – 2. 2. 2015, a to vždy v úterý, čtvrtek a sobotu od 15,00 do 16,00 

hodin a v neděli od 14,00 do 17,00 hodin. 

 Tříkrálová sbírka bude v Moravičanech v neděli 11. 1. 2015 od 10,00 hod. Vedoucí skupinek budou Radka Adamcová, 

Jan Adamec, Hana Bednářová, Anna Čepová a Jiří Hroch. Sbírka v Doubravici proběhne v neděli 3. 1. 2015, skupinku 

povede pan Gottwald.    

 Slavnostní mše svaté v kostele v Moravičanech se konají:  

 Středa    24.12.       20,00        Čtvrtek  25. 12.      8,00      Pátek    26. 12.           8,00 

    Neděle   28.12.          8,00        Středa    31. 12.     16,00      Čtvrtek   1. 1.             8,00 

 

Od 24. 12. bude zpřístupněn moravičanský betlém – umístěn v přední části kostela. Zhlédnout betlém můžete vždy před začátkem 

mše svaté, nebo po jejím zakončení. 

 

Plesová sezóna 

 TJ Sokol Moravičany        7. února 2015  

 Tradiční pochovávání basy v Doubravici                 14. února 2015,              15. února - dětský karneval 

 Fotbalový klub Moravičany     14. března 2015              21. Března -dětský karneval 

 

Telefonní čísla pro případ poruchy  kanalizace:                            724182940,   604577476,   775 616 392 

V nadcházejícím zimním období prosíme majitele osobních automobilů, aby v maximální míře omezili 

parkování na místních komunikacích kvůli odstraňování sněhu a sypání komunikací. V době sněhové 

pokrývky parkujte vozidla ve vjezdech a na svých pozemcích. Děkujeme!!!! 
 

ORDINAČNÍ  DOBA  - VÁNOCE  2014, MUDr. Koukalová:   22. a 23. 12. pondělí, úterý - DOVOLENÁ 

                                                                                                         29. 12.  7.00 - 12.00  pro akutní případy 

                                                                                                         30. 12.  7.00 - 12.00  pro akutní případy 

                                                                                                         31. 12.  7.00 - 10.00  pro akutní případy 

Předpis léků si zajistěte před svátky.  V době dovolené zastupuje MUDr. Koval, Havelkova 337, tel. 608 306 00 

Název: Moravičanský zpravodaj, vydavatel: Obec Moravičany, Moravičany 67, IČO: 00303046   

Registrace: MK ČR E 17 513, periodicita: čtvrtletně. Den vydání: 17. 12. 2014 


